

EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

Tuesday, November 6, 1979

• 1554

[Texte]

(The Joint Clerk (Mr. Bouffard): We now have a quorum. Hon. Senators and hon. members of the House of Commons, your first item of business is to elect joint chairmen. I am ready to receive nominations to that effect, first from the Senate.

Senator Godfrey: No, no. Let us have the House of Commons first.

Mr. Baldwin: Well, it is a very unusual procedure for us to precede the Senate.

Senator Godfrey: I gather that there has been an agreement between the two Whips. I mean we might as well speak frankly here. In accordance with the custom of the past the Chairman should be an opposition member and it is suggested Ken Robinson be the one. So I just wanted to make that . . .

• 1555

Mr. Joyal: I move that we elect Mr. Ken Robinson as the Joint Chairman for the House of Commons.

Mr. Baldwin: I will second that.

The Joint Clerk (Miss Cameron): It has been moved by Mr. Joyal and seconded by Mr. Baldwin that Mr. Robinson do take the Chair of this Committee as the Joint Chairman.

Motion agreed to.

The Joint Clerk (Miss Cameron): I declare that Mr. Robinson is duly elected Joint Chairman.

Senator Godfrey: I would like once again to bring this out in the open. There have been conversations this morning in the Senate between Senator Roblin and Senator Perrault which resulted in the idea that I would be elected the Co-Chairman, but at that time I think they were under the misapprehension or somebody did not know who the Commons Chairman might be. Nobody bothered to tell them and they thought it might be Mr. Baldwin.

I think the tradition has been that you have a different party in the Senate, in the Commons. So I would suggest that in view of that that we postpone the election of the Co-Chairman from the Senate until people have had a chance to reconsider and see whether they still want me or whether they would prefer to have a Conservative Senator. So I would suggest . . .

Mr. Baldwin: I would dearly love to see . . . Senator Godfrey, I wonder if you would consider crossing the floor of the House and becoming a Conservative Senator.

Senator Godfrey: To become Chairman of this Committee.

Mr. Baldwin: That would establish the issue.

Senator Lafond: If I may offer a suggestion, because of our difficulties in getting a quorum and in getting the Committee under way and starting off, would it be agreeable that for the time being we elect Senator Godfrey as Co-Chairman subject

TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

Le mardi 6 novembre 1979

[Traduction]

Le cogreffier (M. Bouffard): Je vois un quorum. Messieurs les honorables sénateurs et députés, nous avons comme première affaire à régler l'élection du coprésident. Je suis prêt à recevoir les candidatures, tout d'abord, du côté des sénateurs.

Le sénateur Godfrey: Non. Il faudrait commencer par la Chambre des communes.

M. Baldwin: Nous n'avons pas l'habitude d'avoir la présidence sur le Sénat.

Le sénateur Godfrey: Je suppose que les deux Whips se sont mis d'accord à ce sujet. Je pense que nous pouvons parler franchement: dans le passé, le président avait toujours été membre de l'Opposition et je propose que ce soit M. Ken Robinson. Je voulais simplement . . .

M. Joyal: Je propose que, du côté de la Chambre, nous élisions au poste de président du Comité M. Ken Robinson.

M. Baldwin: J'appuie cette motion.

Le cogreffier (Mlle Cameron): M. Joyal a proposé et M. Baldwin a appuyé la candidature de M. Robinson comme président du présent Comité à titre de coprésident.

La motion est adoptée.

Le cogreffier (Mlle Cameron): Je déclare M. Robinson dûment élu coprésident du Comité.

Le sénateur Godfrey: J'aimerais à nouveau aborder ouvertement cette question. Ce matin au Sénat, les sénateurs Robinson, Roblin et Perrault ont discuté de la possibilité que je sois élu comme coprésident. Mais je pense qu'ils n'étaient pas sûrs de savoir qui seraient le président du côté de la Chambre des communes car personne ne leur avait dit et ils croyaient que ce serait éventuellement M. Baldwin.

Je crois que la tradition veut que dans ce Comité ce soit un parti différent qui soit représenté du côté du Sénat et du côté de la Chambre des communes. Je propose donc à ce sujet que nous remettons l'élection du coprésident venant du Sénat jusqu'à ce qu'on ait eu le temps de réexaminer si on veut bien que ce soit moi ou si l'on préfère avoir un sénateur du Parti conservateur. Je propose donc . . .

M. Baldwin: J'adorerai avoir le sénateur Godfrey, et je me demande si vous êtes prêt à passer de l'autre côté de la Chambre pour devenir sénateur conservateur.

Le sénateur Godfrey: Pour devenir président de notre Comité.

M. Baldwin: Cela réglerait la question.

Le sénateur Lafond: Puis-je proposer, puisque nous avons des difficultés à obtenir le quorum et à lancer le Comité, que pour l'instant nous élisions le sénateur Godfrey à titre de coprésident jusqu'à ce qu'on réexamine, dans quelques semaines